

Family Day DIY Craft

Ice Painting

This Family Day, get creative together with a fun ice-painting activity! Create a whimsical landscape inspired by Takao Tanabe's *Vaseaux Lake, Looking to McIntyre Bluff* (1957), using common household materials.



Takao Tanabe, *Vaseaux Lake, Looking to McIntyre Bluff*, 1957, Oil pastel on paper. Firestone Collection of Canadian Art, the Ottawa Art Gallery. Donated to the City of Ottawa by the Ontario Heritage Foundation.

1. Make your ice paint!

A. Start by filling each ice container with a little bit of food coloring. You can mix colors together to create your own personalized and unique colors!

B. Add water into the containers and, using a stir-stick, mix gently. Make sure the paint/food coloring is fully incorporated with the water.

C. Place a stick into the containers, keeping part of the stick submerged in the colored water and part of the stick sticking out (like a popsicle). Place everything in the freeze and wait until the water has completely frozen.

2. Create your artwork!

A. Protect your working surface with a waterproof material (like a tarp). Place your piece of paper or cardboard down on top of it. Set up your containers of ice paints nearby.

B. Take the ice paints out of the container using the handle, and rub the frozen part on the paper to leave a paint mark!

C. Once your ice painting is complete, leave your work somewhere to dry completely. Once dry, show off your masterpiece; post a picture of it and tag the @ottawaartgallery!

Materials

Ice containers

Popsicle sticks

Food coloring

Water

Paper or cardboard

Tarp or a water-resistant surface

OAG
GAO

Peinture glacée

Profitez du jour de la Famille pour explorer votre côté créatif avec une activité de peinture glacée. Inspirez-vous de l'œuvre de Takao Tanabe, *Vue des falaises McIntyre depuis le lac Vaseaux*, et réalisez un paysage avec des choses que vous avez à la maison !



1. Faites vos peintures glacées !

A. Remplissez d'abord les compartiments de votre bac à glaçons avec un peu de colorant alimentaire. Mélangez les couleurs pour créer vos propres teintes uniques !



B. Ajoutez de l'eau aux colorants et mélangez doucement. Assurez-vous que la peinture/le colorant alimentaire soit bien mélangé à l'eau.

C. Placez un bâtonnet dans chaque couleur, en gardant une partie du bâtonnet submergée et une partie hors du compartiment. Placez votre bac dans le congélateur et laissez les glaçons colorés geler complètement.



2. Créez votre œuvre !

A. Trouvez une surface étanche ou protégez votre surface avec une bâche en plastique. Placez-y votre papier ou carton. Positionnez votre bac de peintures glacées près de vous.

B. À l'aide des bâtonnets, sortez les blocs de peintures glacées de leurs compartiments. En tenant les bâtonnets comme un manche, frottez la peinture glacée sur votre papier ou carton pour peindre !



C. Une fois votre œuvre terminée, laissez-la sécher. Montrez-nous votre chef-d'œuvre! Publiez une photo et mentionnez la GAO (@ottawaartgallery) !



Takao Tanabe, *Vaseaux Lake, Looking to McIntyre Bluff* [Vue des falaises McIntyre depuis le lac Vaseaux], 1957, pastel à l'huile sur papier. Collection Firestone d'art canadien, Galerie d'art d'Ottawa. Don de la Fondation du patrimoine ontarien à la ville d'Ottawa.

Matériaux

bac à glaçons

bâtonnets

colorant alimentaire

eau

papier ou carton

bâche en plastique ou

une surface étanche

OAG
GAO